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Cine e de vină pentru aprobarea
tacită a legii graţierii?

După toată isteria creată în jurul legii graţierii,
miile de persoane ieşite în stradă și sutele de ore de
emisiuni şi dezbateri pe această temă, nu tocmai
bine înţeleasă de majoritatea, acum proiectul acestei
legi a fost adoptat tacit în Senat. Motivul? Nu a fost
transmis la timp raportul Comisiei juridice, a afirmat,
marți, președintele Camerei Deputaților, Liviu
Dragnea. Întrebat la Parlament de ce nu s-a dat un
vot pe proiectul legii grațierii în Senat, Dragnea a
răspuns: “Pentru că cei de la comisie n-au venit cu
raportul, pentru că, până să se (...) finalizeze
termenul de aprobare tacită, n-au căzut de comun
acord asupra unei forme finale. Asta e”. Totodată,
întrebat dacă PSD și ALDE nu au majoritate în acea
comisie, liderul social-democrat a replicat: “Mai
dezgropăm morții? A ajuns în Cameră legea”.

Reamintim că președintele Senatului, Călin
Popescu-Tăriceanu, a declarat, luni, că proiectul legii
grațierii, care urma să fie adoptat tacit marți, nu
poate intra pe ordinea de zi a plenului, întrucât la
Biroul permanent nu s-a primit raportul Comisiei
juridice în acest caz. “Nu știu dacă o lăsăm așa (să
fie adoptată tacit - n.r.), dar până în momentul de față
de la Comisia juridică nu am primit raportul. Fără
raport, nu poate să intre pe ordinea de zi a plenului”,
a spus luni Tăriceanu, la finalul Biroului permanent al
Senatului.

Încă un nume mare din politică
părăsește ALDE

Deputatul Sorin Cîmpeanu a anunțat, de
curând, că a demisionat din ALDE pentru a se
alătura fostului co-președinte al formațiunii, Daniel
Constantin, în noua sa construcție politică, notează
Agerpres. „Fiind o fire constructivă, și îmi place să
cred că s-a observat acest lucru, am fost captivat de
această inițiativă a unei noi construcții politice. Este
vorba de Pro România, inițiativa lui Daniel
Constantin”, a afirmat Sorin Cîmpeanu, potrivit sursei
citate. El l-a anunțat de decizia luată și pe
președintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, iar în
cursul zilei de marți, 23 mai, și-a depus demisia din
partid.

Se revine la votul uninominal al
președinților de consilii județene?

Ba sunt aleși pe liste, ba uninominal, ba e mai
bine ca președintele de Consiliu Județean să fie
votat de popor, ba să fie ales de consilieri. Oricum o
dai, nicio variantă nu pare mai bună decât cealaltă.
După ce, anul trecut, s-a revenit la desemnarea
președintelui de Consiliu Județean prin votul aleșilor,
acum se reia discuția votului uninominal. Premierul
Sorin Grindeanu a spus, în cadrul unui Congres al
Uniunii Naționale a Consiliilor Județene din România,
că un președinte de Consiliu Județean nu poate să
fie captiv unui vot politic, precizând că trebuie
analizat dacă nu cumva sistemul uninominal este
mai benefic atât pentru democrație, cât și pentru
stabilitatea comunităților locale. „Un președinte de
Consiliu Județean nu poate să stea la degetul mic al
unora sau altora, ci să dea socoteală doar și doar în
fața cetățenilor care l-au ales. O astfel de autoritate
poate fi însă conferită doar printr-un vot direct.
Alegerea indirectă a președinților de consilii județene
este ca și cum ai lega niște pietre de picioare și i-ai
spune cuiva să alerge să facă performanță. Poate că
se antrenează bine cu pietrele de la picioare, dar în
niciun caz nu pot să alerge foarte, foarte bine și să
facă performanță”, a declarat Grindeanu.

Pe scurt.

În mod surprinzător,
parlamentarii s-au mișcat
destul de repede în ceea ce

privește Legea salarizării unitare. Fără
dezbateri prea lungi și sterile, senatorii
au adoptat, marți, actul normativ,
exact în forma pe care au primit-o.
Este primul pas spre intrarea în
vigoare a legii, urmând ca actul
normativ să fie trimis către Camera
Deputaților, care are ultimul cuvânt în
acest caz. Proiectul de lege a fost
adoptat cu 85 de voturi „pentru”, 12
abțineri și 10 voturi „împotrivă”.
„Parlamentul României a adoptat
programul de guvernare care prevede
o nouă lege a salarizării, care prevede
creșteri în medie de 56% ale salariilor
și o anvelopă în plus de 32 de miliarde
în patru ani. Legea era necesară
pentru corectarea disfuncționalităților
din sistemul de salarizare care
presupun: nu întotdeauna
conducătorul instituțiilor are și cel mai
mare salariu. În baza de jos a
piramidei, salariile sunt foarte mici, iar
în vârf - foarte mari. În acest sens,
noua lege prevede următoarele: o
diferență între administrația centrală,
cea teritorială și locală, cu salariul cel
mai mare pentru conducătorul de
instituție, corectarea
disfuncționalităților salariale pe
principiul „la muncă egală, salarii
egale”, la care se adaugă vechimea și
nivelul studiilor”, a justificat ministrul
Muncii, Lia Olguța Vasilescu. 

n SALARIZAREA
FUNCȚIONARILOR DIN

ADMINISTRAȚIE, PUNCTUL SLAB
AL LEGII n Ministrul Muncii a explicat
că singura modificare de structură
aprobată în cadrul dezbaterilor din
comisiile de specialitate privește
salarizarea din administrația publică
locală, ca un prim pas al
descentralizării. „Urmează ca salariile
să fie stabilite în funcție de
nomenclator și ierarhie de către
consiliile județene și locale prin
hotărâri de consilii județene și consilii
locale. Atenție, nu de primari sau de
către președinții de consilii județene,
ci de consilii locale și județene.
Impactul bugetar este de 32 de
miliarde de lei până în anul 2020, de
43 de miliarde de lei până în anul
2022. Aici nu avem nicio problemă de
comunicare cu MFP, așa cum s-a
sugerat. Am spus același lucru și noi,
și Ministerul de Finanțe, încă de la
început”, a mai spus Vasilescu.
Culmea este că tocmai această

modificare a stârnit reacții virulente
din partea sindicaliștilor din
administrație, care au amenințat că
miercuri, 24 mai, vor opri lucrul,
urmând ca săptămâna viitoare să iasă
în stradă. „Actuala forță politică aflată
la putere sfidează Constituția
României, exclude din Legea
salarizării categoria administrației
publice locale, sfidează legea privind
statutul funcționarilor publici, care
prevede că salarizarea se face prin
lege, nu prin decizii ale Consiliului
Local sau Județean. Cu toate că am
încercat să corectăm aceste
derapaje, mesajul nostru e că, fără
proteste, nu se poate corecta această
lege. Suntem nemulțumiți de faptul că
nu a fost introdusă o grilă de
salarizare pentru funcționarii din
administrația publică”, a declarat
președintele Sindicatului Național al
Funcționarilor Publici (SNFP),
Sebastian Oprescu.

Parlamentarii s-au mișcat suspect de repede

Legea salarizării unitare a
trecut de Senat! Pasul

următor: Camera Deputaților

Ședința CJC, dezbateri în limba oficială a Absurdistanului
Dacă tot nu pot să facă ceva

concret pentru județ, aleșii județeni se
ceartă. Au făcut-o din nou, în cadrul
celei mai recente ședințe de Consiliu
Județean Constanța (CJC), ce a avut

loc marți, 23 mai. De această dată,
conflictul a pornit de la proiectul de
hotărâre privind darea în folosință
gratuită a unor terenuri proprietate
publică a județului Constanța, în
vederea construirii și punerii în
funcțiune a obiectivelor de investiții din
cadrul „Proiectului regional de
dezvoltare a infrastructurii de apă și
apă uzată în aria de operare a S.C.
RAJA S.A. Constanța în perioada

2014 - 2020”. 
n NU AVEM NIMIC ÎMPOTRIVĂ,

DAR NE OPUNEM n Pe scurt, este
vorba despre un proiect ce prevede ca
SC RAJA SA să poată utiliza gratuit o

serie de terenuri pe care se
află conducte, stații de
pompare, fronturi de captare
și alte astfel de instalații ce
urmează să fie reabilitate.
„La acest moment, pentru
continuarea demersurilor în
vederea obținerii de către
SC RAJA SA Constanța a
fondurilor nerambursabile
necesare derulării
proiectului regional de
dezvoltare a infrastructurii
de apă și apă uzată, este
necesar ca fiecare unitate

administrativ-teritorială pe teritoriul
căreia se află investițiile să pună la
dispoziția operatorului de apă
terenurile pe care se vor construi și
pune în funcțiune obiectivele”, se
arată în expunerea de motive a
proiectului de hotărâre CJC. Acest
lucru i-a nemulțumit pe liberali, care s-
au opus spunând că proiectul are o
serie de vicii juridice. Ei au considerat
că CJC ar fi suspect de generos cu

SC RAJA SA, dacă proiectul ar fi
aprobat, spunând că județul nu ar
avea nimic de câștigat dacă ar ceda
terenurile în folosință gratuită către
RAJA. Mai mult, liberalii s-au arătat
nedumeriți în legătură cu
oportunitatea acestui proiect, însă au
precizat că nu se opun demersurilor
de îmbunătățire a infrastructurii de
apă. E un paradox, dacă stăm bine să
ne gândim, în condițiile în care
investițiile nu se pot derula dacă
aceste terenuri nu sunt puse la
dispoziția societății de utilități, iar prin
opoziția lor, liberalii au pus bețe în
roate reabilitărilor. Oricum, după mai
bine de 30 de minute de dezbateri
sterile, proiectul a fost respins, pentru
că nu a întrunit voturile a două treimi
din numărul total al consilierilor. Un alt
proiect care a stârnit dezbateri aprinse
este cel privitor la exprimarea
acordului pentru preluarea Stadionului
„Farul” din Constanța, din
administrarea Ministerului Tineretului
și Sportului. Chiar dacă liberalii s-au
declarat în favoarea acestui proiect,
au pus condiția ca destinația bazei
sportive să nu se schimbe și au cerut
asigurări cu privire la intențiile de
reabilitare a stadionului.



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (ISOnewspaper26v4_gr)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (ISOnewspaper26v4)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (None)
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


